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Theme 3: 
Diversity and difference
Cultural identity and marginalisation

Translate the text into English

Tracht - beliebt wie nie zuvor.

Manchmal frage ich mich: Warum gibt es seit einigen Jahren im deutschsprachigen Raum 

einen derartigen Lederhosen- und Dirndl-Hype? Und noch was: warum sprießen überall 

Oktoberfeste aus dem Boden wie Pilze? Suchen die Menschen darin womöglich eine 

nationale Identität, die sie in einer zunehmend globalisierten Welt zu verlieren fürchten? 

Für alle diejenigen, die sich eine nationale Identität aus etwas schaffen wollen, das 

überhaupt nicht zu ihrer eigenen Herkunftsregion oder Kultur passt, sei gesagt: feiert ruhig 

Oktoberfeste, wenn ihr wollt, aber eine Identität, die nicht die eure ist, könnt ihr euch auch 

nicht einfach mit einem Kleidungsstück überziehen.

Suggested translation

Traditional costumes - more popular than ever

Sometimes I wonder: Why has there been such a hype about leather trousers and dirndls for 

several years in German speaking countries? And what’s more: why are Oktoberfeste springing 

up like mushrooms everywhere? Are people possibly searching for a national identity, which 

they are afraid of losing in an increasingly globalized world? For all those who want to create 

a national identity for themselves out of something which does not go with your own region of 

origin or culture, take it from me: celebrate your Oktoberfest by all means, if you want, but you 

cannot simply pull on an identity, which is not yours, with an article of clothing. 


